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Aan de Griffier van Provinciale Staten van Zeeland 
Provinciehuis 
Abdij 6 
4331 BK MIDDELBURG 

Middelburg, 5 juni 2020  

Geachte mevrouw de Griffier, 

Betreft schriftelijke vragen ex art. 44 van het RvO Provinciale Staten van Zeeland jo. art. 151 
lid 1 PW van het Statenlid WALRAVENS, Forum voor Democratie (FVD) inzake een lobbyflyer 
samengesteld door de Zeeuwse overheden, in aanloop naar de Tweede Kamerverkiezingen 
op 17 maart 2021, getiteld ‘Zeeuwse Zaken - Voor de toekomst van Nederland’

Hierbij verzoek ik u onze vragen ter kennis te brengen van het College van Gedeputeerde Staten 
(GS) van de Provincie Zeeland. Wij vragen om de schriftelijke beantwoording van onze vragen. 

Toelichting: De Zeeuwse overheden (gemeenten, waterschap en provincie) hebben gezamenlijk 
een lobbyflyer samengesteld in aanloop naar de Tweede Kamerverkiezingen op 17 maart 2021. In 
deze lobbyflyer - ‘Zeeuwse Zaken - Voor de toekomst van Nederland’ - worden verschillende 
Zeeuwse zaken meegegeven, die niet zouden mogen ontbreken in de verkiezingsprogramma’s van 
de landelijke partijen. Omdat het aandragen van zaken voor de verkiezingsprogramma’s via eigen 
partijlijnen “ongetwijfeld beter wordt ontvangen” suggereerde de bestuurlijke kerngroep van het 
Overleg Zeeuwse Overheden (OZO) de lobbyflyer via partijlijnen in te brengen. Hiertoe zijn onder 
meer de fracties in de Provinciale Staten van Zeeland benaderd. 

Vragen: 

1. Zijn Gedeputeerde Staten bekend met de lobbyflyer ‘Zeeuwse Zaken - Voor de toekomst 
van Nederland’ en zo ja, staan zij achter de inhoud van deze flyer? 

2. Zijn Gedeputeerde Staten het met de fractie van het FVD eens dat deze lobbyflyer een 
uitgelezen kans is om essentiële Zeeuwse Zaken onder de aandacht van de Tweede 
Kamer partijen te brengen, met name die Zeeuws Zaken die spelen binnen de Zeeuwse 
bevolking? Zo ja, welke Zeeuwse Zaken vindt het College van Gedeputeerde Staten in haar 
top 5 van prioriteiten staan? 

3. Zijn Gedeputeerde Staten op de hoogte van de op 1 maart 2019 (kort voor de verkiezingen 
van de nieuwe Provinciale Staten) met algemene stemmen aangenomen motie van het lid 
Willemse (50PLUS), mede ingediend door D66, CDA, VVD, SGP, PvdA en SP over de 
tolvrije Westerscheldetunnel (WST), waarin GS wordt opgedragen om het tolvrij maken 
van de WST prioriteit te geven en hierover gesprekken te starten met het Rijk? Zo ja, 
wanneer heeft GS met het Rijk hierover gesproken en wat was hiervan de uitkomst? 
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4. Zijn GS op de hoogte van de volgende zinssnede in de lobbyflyer ‘Zeeuwse Zaken’ in het 
hoofdstuk “Bereikbaarheid”: De verbinding van Goes via de Westerscheldetunnel naar 
Terneuzen en verder naar Gent is eveneens een verbinding van hoge kwaliteit. Op deze 
toekomstige Rijksweg wordt nu nog tol geheven om de kosten van de 
Westerscheldetunnel terug te verdienen? Zo ja, waarom wordt er in de flyer (mede 
uitgegeven door de Provincie Zeeland) als vaststaand feit geconstateerd dat de WST een 
toltunnel is terwijl GS is opgedragen zich in te zetten voor het tolvrij maken van de WST? 

5. Hoe verklaart GS het niet geven van prioriteit aan de door PS opgedragen taak om zich in te 
zetten voor het tolvrij maken van de WST? 

6. Is GS het met de fractie van het FVD eens dat het weglaten van de Zeeuwse Zaak 
“Westerscheldetunnel tolvrij” uit de lobbyflyer ‘Zeeuwse Zaken - Voor de toekomst van 
Nederland’ een ernstige omissie is? Zo ja, hoe denkt GS deze omissie te corrigeren? Zo nee, 
waarom niet? 

7. Is GS het met de fractie van het FVD eens dat de WST zich ontwikkeld heeft van een 
(oorspronkelijk zo bedoelde) regionale Zeeuwse noord-zuid verbinding tot een onderdeel van 
een nationale en zelfs internationale verbinding? Zo nee, waarom niet? 

8. Is GS het met de fractie van het FVD eens dat het steeds minder is vol te houden dat de 
WST een regionale verbinding is en de WST daarom versneld (tolvrij) in het Rijkswegennet 
gebracht moet worden? Zo nee, waarom niet? 
 

9. Is GS het met de fractie van het FVD eens dat GS alles op alles moet zetten om de 
Westerscheldetunnel zo snel mogelijk tolvrij te maken? Zo ja, wat zijn de volgende stappen 
van GS om WST tolvrij te maken? Zo nee, waarom niet? 

In afwachting van de beantwoording, 
en met de meeste hoogachting, 
namens de Statenfractie van het Forum voor Democratie, 
 
WALRAVENS Fred 
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